المستخلص عربي : 
      الهدف الأساسي من اجراء البحث هو تحديد معدل مقاومة الأنسولين لدى أفراد غير مصابين بداء السكري في منطقة جدة باستخدام معادلة بريسيجين.
 لتحقيق هذا الهدف تم تجميع 237 عينة من أشخاص أصحاء بشكل عشوائي من 6 مراكز صحية تمثل الست مناطق الصحية في جدة. حيث تم تحديد قياسات ضغط الدم والقياسات الانثروبومترية وجمع عينات دم وبول من الأشخاص وهو صائمون.
تم قياس مستويات السكر والانسولين والدهون (تشمل الكولسترول وثلاثية الدهون) والاحماض الدهنية الحرة في معظم عينات الدم المسحوبة.
الا أنه لسوء الحظ تبين ارتفاع شديد في مستوى السكر في الدم ≥ 7 ممل / لتر لدى 108 شخص من مجموع العينات الكلي كما وجد أن نسبة ارتفاع الكولسترول في الدم تجاوزت 40% من العدد الكلي وما يقارب نصف الأشخاص المشاركين في الدراسة كانوا بدينين.
لذا فمن المفروض أن يتم تجميع المزيد من العينات لتعويض النقص الناتج والوصول بالعدد الكلي للأشخاص المشاركين الى ما يفوق 200 شخص.
نأمل أن نتمكن من التغلب على هذه المعوقات خلال المرحلة الثانية من البحث بإذن الله.

Abstract: 
[bookmark: _GoBack]The main objective of conducting research is to determine the rate of insulin resistance in individuals not infected with diabetes in the Jeddah area using the equation Bricegin.
  To achieve this goal were collected a sample of 237 healthy individuals randomly from 6 health centers represent the six health areas in Jeddah. Were identified as blood pressure measurements and anthropometric measurements and collecting blood and urine samples of people which are still fasting.
 Were measured glucose and insulin levels and fat (including cholesterol and tri-fat) and free fatty acids in most of the blood samples drawn.
 However, it unfortunately shows a very high level of sugar in the blood boring ≥ 7 / l to 108 people out of the total sample also found that the proportion of high cholesterol in the blood exceeded 40% of the total number and nearly half of the participants in the study were obese.
 Therefore, it is supposed to gather more samples to compensate for the lack of output and access to the total number of persons participating to more than 200 people.
 We hope we can overcome these constraints during the second phase of research with the permission of God.
